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سرویس سیاسی -       در حالی که انتصاب »احمد مسجدجامعی« به ریاست شورای 
فرهنگی و فرهنگ سازمانی شستا و شرکت های تابعه خبرساز شده، این پرسش مطرح 
اســت که آیا این بازگشت، بر پایه شایستگی یا ادامه ای بر سنت دیرینه کرسی نشینی 

مدیران سالخورده در ساختار مدیریت کشور است؟
در حالی که انتصاب »احمد مســجدجامعی« به عنوان رئیس شورای فرهنگی شستا 
واکنش هایی را در فضای رسانه ای و کارشناسی کشور به دنبال داشته، بررسی سوابق 
او نشان می دهد که پیش تر نیز در دولت »حسن روحانی« برای تصدی مسئولیت هایی 
مطرح بوده اما با مخالفت برخی نهادهای عالی تصمیم گیر در کشور مواجه شده است؛ 

نکته ای که اهمیت بررسی دوباره این بازگشت بی سروصدا را دوچندان می کند.
از طرف دیگر، مسجد جامعی پیشتر با حکم »مصطفی سالاری« رئیس سازمان تأمین 
اجتماعی به عنوان هیئت مدیره انتشارات علمی و فرهنگی این سازمان نیز منصوب شده 
که ترکیب آن حدیثی مفصل از مجمل دورهمی های مدیریتی است. از نماینده سابق 

مجلس گرفته تا مدیرمسئولی یک روزنامه محلی در جنوب کشور!
یک انتصاب قدیمی در لباس جدید؟

احمد مسجدجامعی، وزیر فرهنگ دولت اصلاحات و عضو سابق شورای شهر تهران، 
حالا در سن بازنشستگی به عنوان رئیس شورای فرهنگی و فرهنگ سازمانی شستا و 
شرکت های تابعه آن نیز منصوب شده است؛ نهادی اقتصادی که از اهمیت بالایی در 
حوزه درآمدزایی و تصمیم سازی برای بخش کارگری و بازنشستگان سازمان تامین 

اجتماعی برخوردار است.
نکته قابل تأمل اینجاست که مسجدجامعی پیش تر نیز در دولت روحانی گزینه تصدی 
برخی پســت های فرهنگی و حتی مشــاوره ای بود، اما طبق برخی گزارش ها، این 
انتصاب ها با مخالفت هایی مواجه شد؛ دلیلی که باعث شد او از ترکیب اصلی دولت 
کنار گذاشته شود. این سابقه نشان می دهد حساسیت نسبت به ایفای نقش او در سطح 

ملی، مسبوق به سابقه است.
شستا؛ چرا این نهاد مهم است؟

شستا به عنوان یکی از بازوهای اقتصادی سازمان تأمین اجتماعی، نه تنها یک شرکت 
ســرمایه گذاری که یک نهاد تأثیرگذار بر زندگی میلیون ها کارگر، مســتمری بگیر و 
بازنشسته سازمان تامین اجتماعی است. فرهنگ سازمانی این مجموعه باید مبتنی بر 
تحول، بهره وری، شفافیت و چابکی باشد؛ اموری که با حضور چهره های بازنشسته 
و غیرهم راســتا با الزامات نوین ســازمانی، در تناقض قرار می گیرد. مضاف بر اینکه 
بکارگیری یک چهره ای که صرفا سابقه فرهنگی دارد در یک نهاد اقتصادی با عنوان 

مشاور فرهنگی طبیعتا از آن دسته اقداماتی است که حتما جای تامل و بررسی دارد.
مســجدجامعی، دارای پیشینه ای در حوزه فرهنگ است، اما نه تنها سابقه اجرایی در 
حوزه اقتصادی ندارد، بلکه از لحاظ سنی و رویکرد مدیریتی نیز به نسل مدیریتی ای 
تعلق دارد که کشور در دهه های اخیر تلاش داشته به تدریج از آن عبور کند. عملا با این 
تمایل وافر این دست از مدیران به قبول مسئولیت، نباید انتظار تحول مدیریتی یا گردش 

نخبگان در جهت رسیدن مسئولیت ها به مدیران جوان تر را داشت!
چرخه ی بسته مدیریت؛ مانع تحول

انتصاب مجدد چهره هایی نظیر »احمد مسجدجامعی« به مسئولیت های رسمی، در 
امتداد یک روند آشنا قرار می گیرد: بازنشستگان همیشه در صحنه. پدیده ای که مانع 
جدی در برابر چرخش نخبگان و تزریق نیروهای تازه نفس به سطوح مدیریتی کشور 

است.
در حالی که بســیاری از نخبگان جوان کشــور حتی فرصت گفت وگو با نهادهای 
تصمیم گیر را ندارند، باز هم همان چهره هایی که سال ها در قدرت بوده اند، با عنوان های 
جدید به صحنه بازمی گردند. این روند نه تنها با شعارهای تحول خواهانه نظام سازگار 
نیست، بلکه موجب بی اعتمادی به سازوکارهای مدیریتی در کشور به خصوص بین 
نخبگان و جوانان می شود. در نهایت اینکه بازگشت احمد مسجدجامعی به مسئولیت 
رسمی در شستا، آن  هم پس از آنکه در دولت »حسن روحانی« امکان حضورش در 
پســت های ملی منتفی شده بود، بار دیگر پرسش هایی را درباره معیارهای انتصاب، 

جایگاه تجربه در برابر تحول، و نقش رابطه در مقابل شایستگی مطرح می کند.
پذیرش 3 مسئولیت در کمتر از چند ماه!

اینکه فردی با این ویژگی ها امروز در یک نهاد حساس اقتصادی مسئولیت بگیرد، تنها 
یک انتصاب ساده نیست؛ بلکه نمادی از استمرار یک الگوی مدیریتی است که مانع 
گردش قدرت و نو شدن ساختارها شده است. جالب اینجاست ایشان 2 اردیبهشت 
ماه به عضویت هیات مدیره انتشارات علمی و فرهنگی درآمده و 20 روز بعد اشتیاقش 
به خدمت را با پذیرش حکمی دیگر تحت عنوان رئیس شورای فرهنگی و فرهنگ 

سازمانی شستا و شرکت های تابعه نشان داده است!
لازم به یادآوری است که وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز 25 آذر ماه 1403 و در جریان 
معرفی اعضای هیات امنای خانه کتاب و ادبیات ایران، مسجدجامعی را به عنوان عضو 

هیات امنای خانه کتاب و ادبیات ایران منصوب کرده بود.

قحط الرجال مدیر در شستا و تامین اجتماعی؛ 

مسجدجامعی قصد بازنشستگی 
ندارد!

سرویس سیاسی -  مشــاور رئیس جمهور 
در امور احزاب و تشــکل ها با تاکید بر اینکه 
»شایسته سالاری« و »صدای بی صدایان بودن« 
دو شعار کلیدی دولت چهاردهم است، گفت: 
تعامل دوســویه دولت و تشکل ها، کلید حل 

مشکلات ساختاری کشور است.
نشســت مشــترک مدیران امور تشکل های 
اتاق های بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی 
سراسر کشــور با حضور »نورالدین آهی« در 

محل اتاق بازرگانی ایران برگزار شد.
مشــاور رئیس جمهــور در امــور احزاب و 

تشکل ها در این نشست با ابراز خرسندی از ترکیب متوازن جنسیتی مدیران حاضر در 
این جلسه، گفت: در فهرست 33 نفره ای که در این نشست نام برده شده اند، نیمی از 
افراد بانوان هستند. این موضوع نشان دهنده نگاه ویژه و واقعی به مطالبات مردم است. 

این اتفاق در بخش خصوصی رخ داده و مایه تبریک و امیدواری است.
»شایسته سالاری« و »صدای بی صدایان بودن«؛ دو شعار کلیدی دولت

نورالدین آهی با تأکید بر دو شعار کلیدی دولت چهاردهم، »شایسته سالاری« و »صدای 
بی صدایان بودن« افزود: بارها با رئیس جمهور درباره شایسته سالاری گفت وگو کرده ایم. 
اما پرســش اصلی اینجاست که شایستگان چگونه باید شناسایی شوند؟ آیا احزاب 
توانســته اند وظیفه ذاتی خود را در تربیت نیروهای ممتاز برای مدیریت کشور انجام 

دهند؟ پاسخ صادقانه این است که کمتر چنین اتفاقی افتاده است.
وی گفت: برای نخســتین بار پس از انقلاب، رئیس جمهور مشاوری ویژه در حوزه 
احزاب و تشکل ها منصوب کرده است. ما جلسات متعددی با طیف وسیعی از تشکل ها 
داشته ایم. تجربه  مواجهه با تشکل های مدنی نگاه من را نسبت به ظرفیت های این نهادها 
عمیق تر کرد. در دل این تشکل ها، جوانان نخبه و افراد مؤثری حضور دارند که بدون 

چشم داشت، برای آینده ایران تلاش می کنند.
مشــاور رئیس جمهور افزود: تشــکل های اجتماعی، اقتصادی، زیست محیطی و 
تخصصی به صورت داوطلبانه در حال رفع بخشی از معضلات کشور هستند، متأسفانه 
در برخی نهادها این تشکل ها هنوز شنیده نمی شوند و گاه به عنوان رقیب تلقی می شوند. 
اما دولت چهاردهم فضایی ایجاد کرده که برای نخســتین بار، طرح ها و ایده های این 

مجموعه ها به صورت مستقیم شنیده شود.
آهی ادامه داد: ما تلاش داریم حلقه ارتباطی میان تشــکل ها و شخص رئیس جمهور 
باشیم، در دیدارهای خود با تشکل های استانی، شاهد طرح های صحیح، دقیق و عمیقی 
برای حل ناترازی های اقتصادی، اجتماعی، سیاسی و محیط زیستی هستیم. استان ها را 
بهتر از همه، فعالان محلی می شناسند. نگاه ملی در تهران نمی تواند همه دغدغه های مردم 
را لمس کند. اینجاست که اهمیت شنیدن صدای تشکل های استانی دوچندان می شود.

جوانان نخبه از دل تشکل های استانی به دولت معرفی شوند
وی خطاب به نمایندگان اتاق های بازرگانی سراسر کشور، گفت: ما آماده ایم تا جوانان 
نخبه و شایسته را از دل تشکل های استانی به دولت معرفی کنید. رئیس جمهور با تمام 
توان بر استفاده از ظرفیت تشکل ها تأکید دارد. اگر تعامل دوسویه میان دولت و تشکل ها 

شکل بگیرد، کشور مسیر حل مشکلات را با شتاب بیشتری طی خواهد کرد.
مشــاور رئیس جمهور در پایــان ابراز امیدواری کرد که همکاری منظم، مســتمر و 
تعریف شده ای میان اتاق بازرگانی ایران و دفتر رئیس جمهور برقرار شود و تأکید کرد: 
ما صدای بی صدایان هستیم؛ صدای آن هایی که سال ها تلاش کردند اما دیده نشدند. 

این نگاه، جوهره حرکت دولت چهاردهم است.
بخش خصوصی بازوی اجرایی دولت در جنگ اقتصادی است

در ادامه این نشســت، اعضای هیأت رئیســه اتاق بازرگانی ایران نیز با صراحت به 
بیــان مطالبات و چالش های پیش روی بخش خصوصی پرداختند. یکی از مهم ترین 
محورهای مطرح شده، لزوم به رسمیت شناخته شدن نقش قانونی و تخصصی اتاق ها 

در نظام تصمیم سازی کشور بود.
اعضای اتاق تأکید کردند که قانون بهبود مســتمر محیط کســب وکار، ظرفیت های 
قابل توجهی برای بهره گیری از توانمندی تشــکل ها در مسیر توسعه اقتصادی ایجاد 
کرده، اما اجرای آن با کندی و گاه بی توجهی نهادهای دولتی مواجه شده است. آنان با 
بیان اینکه »بخش خصوصی بازوی اجرایی دولت در جنگ اقتصادی است«، خواستار 

مشارکت واقعی در مجامع تصمیم ساز شدند.
همچنین انتقاداتی نسبت به ترکیب جلسات مشترک دولت و بخش خصوصی مطرح 
شد؛ به گونه ای که »در میان ده ها نماینده دولتی، فقط یکی دو نفر از بخش خصوصی 
حاضرند و صدای آنان شــنیده نمی شــود«. نمایندگان اتاق خواستار افزایش قدرت 
چانه زنی بخش خصوصی در دیپلماسی اقتصادی کشور و سپردن بخشی از وظایف 

اقتصادی به تشکل های صنفی و تخصصی با تجربه شدند.
در پایان نشســت، هم اعضای اتاق و هم نماینده دولت چهاردهم بر ضرورت ایجاد 

سازوکارهای تعامل دوسویه، هدفمند و پایدار میان دولت و تشکل ها تأکید کردند.

مشاور رئیس جمهور در نشست با تشکل های اتاق های بازرگانی 
سراسر کشور؛

بخش خصوصی بازوی اجرایی دولت 
در جنگ اقتصادی است

سرویس سیاسی -    معاون اول رئیس جمهور گفت: برای ما مهم است که از محل اموال 
مازاد، سرمایه ای در سایر بخش های مربوط جمع آوری شده و اموال راکد و بلااستفاده، 
با هدف افزایش تولید و کارهایی که آثار آن برای جامعه خیر است سرمایه گذاری شود.

در چهل و پنجمین جلسه »هیات عالی مولدسازی دارایی های دولت« که در دفتر معاون 
اول رئیس جمهور برگزار شــد، ملک های مازاد متعلق به سازمان ها و وزارتخانه های 
مختلف مورد بررسی قرار گرفت و تعیین تکلیف شدند. همچنین موضوع »تعیین اعضا 
کمیته حل اختلاف سه نفره، موضوع ماده 14 آیین نامه اجرایی مولدسازی دارایی های 

دولت« مورد بحث قرار گرفت و درباره  آن تصمیم گیری شد. 
در این جلسه همچنین املاک مازاد معرفی شده از سوی بانک سپه و وزارتخانه های 
علوم، تحقیقات و فناوری، ورزش و جوانان، بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، جهاد 
کشاورزی، آموزش و پرورش،  نیرو،  تعاون، کار و رفاه اجتماعی، راه و شهرسازی،  امور 
اقتصادی و دارایی، سازمان اداری و استخدامی کشور و قوه قضائیه مورد بررسی اعضای 

هیات عالی مولدسازی دارایی های دولت قرار گرفت و درباره آنها تصمیم گیری شد.
معاون اول رئیس جمهور در ابتدای این جلسه با تبریک به مناسبت »دهه کرامت« گفت: 
ما در این هیات در کنار یکدیگر تلاش می کنیم تا به صرفه و صلاح کشور کار کنیم و 

در این مسیر بدون هیچگونه تعارف جلو خواهیم رفت.
عارف تصریح کرد: همانگونه که در ماه های گذشته هم صورت گرفت،  جلسات باید 

به صورت منظم برگزار شود تا به مولدسازی سرعت لازم داده شود.
در این جلسه، همچنین درباره »اعضاء کمیته حل اختلاف سه نفره، موضوع ماده 14 
آیین نامه اجرایی مولدسازی دارایی های دولت« تصمیم گیری شده و قرار شد که کمیته 

حل اختلاف، با معرفی نمایندگانی از سه قوه تشکیل شود.

عارف در چهل وپنجمین جلسه هیات عالی مولدسازی 
دارایی های دولت:

اموال مازاد برای سرمایه گذاری
 در تولید استفاده می شود

سرویس سیاسی -     دبیر کمیسیون اصل نود مجلس می گوید برخی از نهادها مثل 
شهرداری که همکاری کمتری درخصوص سامانه املاک و اسکان داشته اند باید با 

جدیت بیشتری وارد عمل شوند.
محمد معتمدی زاده دبیر دوم کمیســیون اصل نودم قانون اساســی مجلس شورای 
اسلامی درباره موضع گیری کمیسیون اصل نود مجلس به متصل نبودن شهرداری 
به سامانه املاک و اسکان گفت: جلسه ای در روزهای اخیر در راستای بررسی روند 
پیشرفت سامانه املاک و اسکان در کمیسیون اصل نود برگزار شده که در آن بر لزوم 

همکاری همه جانبه دستگاه های مسئول تاکید شده است. 
نماینده مردم بردسیر و سیرجان در مجلس اظهار کرد: در این جلسه، نمایندگان برخی 
دستگاه ها حضور داشتند و روند فعلی و مشکلات پیش رو توضیح داده شد و تاکید 
شد که همچنان برخی از نهادها مثل شهرداری که همکاری کمتری داشته اند، باید با 

جدیت بیشتر وارد عمل شوند تا اجرای کامل این سامانه میسر شود.
دبیر دوم کمیسیون اصل نودم قانون اساسی مجلس با اشاره به اینکه یکی از چالش های 
اصلی، نبود هماهنگی میان دســتگاه های مختلف برای اجرای قوانین است، گفت: 
سامانه املاک و اسکان از جمله زیرساخت های حیاتی برای شفاف سازی اطلاعات 
ملکی در کشــور است چون این ســامانه می تواند در موضوعاتی مانند شناسایی 
خانه های خالی، برنامه ریزی برای تامین مسکن، مالیات ستانی عادلانه و حتی تحلیل 
بازار مســکن نقشــی محوری ایفا کند، اما در صورتی می توان به این اهداف دست 
یافــت که همه نهادهای ذی ربط به آن متصل شــوند و اطلاعات خود را در اختیار 

سامانه قرار دهند.
معتمدی زاده با اشاره به غیبت برخی نهادهای کلیدی در فرآیند اتصال به سامانه املاک 
و اســکان اظهار کرد: متاســفانه همچنان برخی نهادها از جمله بیمه و شهرداری ها 
به طور کامل به سامانه متصل نشده اند، درحالی که حضور آن ها برای تکمیل اطلاعات 
ضروری اســت و این مسئله بارها در جلسات مختلف مطرح شده و بر اهمیت آن 

تاکید شده است. 
نماینده مردم بردسیر و سیرجان در مجلس بیان کرد: یکی از معضلات اصلی در کشور 
ما، نبود هماهنگی بین بخشی در اجرای پروژه های ملی است و تکمیل سامانه املاک و 
اسکان نیز از همین قاعده مستثنی نیست و اگر این هماهنگی به وجود نیاید، بسیاری 
از امورات اجرایی، مالیاتی و حتی سیاســت گذاری در حوزه مسکن دچار اختلال 
خواهند شد. ما در کمیسیون اصل نود پیگیر این موضوع هستیم تا با برگزاری جلسات 

مستمر و احضار دستگاه های مسئول، روند اجرایی شدن این سامانه تسریع یابد.

معتمدی زاده دبیر کمیسیون اصل نود مجلس اعلام کرد؛

ورود کمیسیون اصل نود مجلس به متصل 
نبودن شهرداری به سامانه املاک و اسکان

سیاسی

سرویس سیاسی -    رشــیدی  کوچی هشدار داد 
که اصرار بر فیلترینگ، نه  تنها دسترســی جوانان به 
محتوای مخرب را آسان تر کرده، بلکه حتی می تواند 

درهای نفوذ سرویس های جاسوسی را نیز باز کند.
جلال رشیدی کوچی؛ نماینده سابق مجلس شورای 
اسلامی در ارتباط با پیامد ها و خطرات ناشی از استفاده 
از فیلترشــکن ها و به تبع آن افزایش خطرات امنیتی، 
اقتصادی، اخلاقی و ... ناشی از این موضوع در جامعه 
بویژه در میان نســل جوان، در ارتباط با اعدام محسن 
لنگرنشین، جاسوس موساد، اظهار کرد: بنده در جریان 
کامل جزئیات ماجرای این شــخص نیستم. اما نحوه 
اتصال و آشنایی او با سرویس جاسوسی موساد، بحث 
استفاده او از فیلترشکن و کلیک بر روی تبلیغی بوده که 
در آن فیلترشکن قرار داشته است. این شخص بعد از 
این اقدام با عوامل موساد ارتباط گرفته و سرانجام منجر 
به ترور شهید صیاد خدایی و بعد از محرز شدن بحث 

جاسوسی، اعدام شد.
هکرها پشت درِ گوشی ها؛ فیلترشکن ها ابزار نفوذ 

اطلاعاتی
وی به تبعات زیانبار ناشــی از استفاده از فیلترشکن ها 
اشاره کرد و افزود: شایع ترین تبعات منفی که استفاده 
از فیلترشکن ها برای مردم ما به همراه داشته این است 
که به صورت کلی فیلترشکن ها باعث می شوند امنیت 
گوشــی ها به شــدت افت پیدا کند. افرادی که هکر 
بوده و دنبال دسترســی به اطلاعات هســتند یکی از 

راهکارهایشان استفاده از همین فیلترشکن هاست.
رشــیدی کوچی ادامه داد: هکر ها برای دســتیابی به 
اهدافشــان فیلترشکنی را می سازند و آن را به صورت 
رایگان در فضای مجازی منشتر می کنند و افراد هم از 
آنها استفاده می کنند و این باعث می شود تا عملا در به 
روی کسانی که دنبال هک و دستیابی به اطلاعات هستند 
باز شود. البته  این روش هکر ها در همه جای دنیا رایج 

است و ارتباطی به ایران ندارد.
این نماینده ســابق مجلس تصریح کرد: فیلترشکن ها 

باعث کاهش امنیت می شــوند. اما متاسفانه چون در 
ایران اکثر سایت ها حتی سایت های علمی - تحقیقاتی، 
اینستاگرام، تلگرام و دیگر شبکه های اجتماعی که عموم 
مردم دنیا از آنها استفاده می کنند فیلتر هستند، باعث شده 

تا مردم بیشتر از فیلترشکن ها استفاده کنند.
رشیدی کوچی به دیگر مضرات و تبعات منفی استفاده 
از فیلترشکن ها اشاره کرد و افزود: یکی دیگر از تبعات 
منفی این موضــوع، افزایش مصرف دیتای )اینترنت 
همراه( گوشی هاست. وقتی فیلترشکنی را روی یک 
گوشی نصب می کنید، علاوه بر کاهش امنیت گوشی، 
حریم خصوصی شما به راحتی در اختیار دیگران قرار 
خواهد گرفت و همچنین باعث می شود مصرف دیتای 
گوشی شما افزایش پیدا کند و هزینه بیشتری بابت یک 

دیتای مشخص پرداخت کنید.
از تخلیه باتری تا تخلیه امنیت ملی

این نماینده سابق مجلس ادامه داد: یکی دیگر از تبعات 
استفاده از فیلترشکن ها که خیلی هم مهم است و شاید 
کمتر به آن توجه شده این است که فیلترشکن ها به عنوان 
یک بدافزار شناخته می شوند و باعث آسیب به باطری 
گوشی می شوند. باطری یک گوشی ممکن است 3 سال 
عملکرد داشته باشد، اما با نصب فلیلترشکن در گوشی 
عمر باطری و گوشی کاهش پیدا می کند و از با توجه به 
وضعیت و شرایط اقتصادی  جامعه و مردم که خرید یک 
گوشی برایشان به یک آرزو تبدیل شده، باعث تحمیل 

هزینه های سنگین به آنها می شود.
وی با اشــاره به موضوع جذب محسن لنگرنشین از 
طریق تبلیغات موجود در فیلترشــکن ها به سیستم 
جاسوسی موساد، گفت: این موضوع به همان مسئله 
کاهش امنیت بر می گردد. کاهش امنیت گوشی باعث 
می شود اگر سرویس جاسوسی بخواهد نفوذی داشته 
باشــد از این طریق بتواند نفوذ کند، مســلط بشود و 
استفاده کند و افراد را مجبور به همکاری با خودشان 

کنند.
وی با انتقاد از وضعیت فیلترینگ در جامعه تصریح کرد: 

متاســفانه این موضوع را عده ای از آقایان نمی خواهند 
بپذیرند.

فیلترینگ، حامی ناآگاه دسترسی به محتوای 
مستهجن برای نوجوانان

رشــیدی کوچی ادامه داد: یکی دیگر از تبعات منفی 
استفاده از فیلترشــکن ها که واقعا اثرات اچتماعی آن 
ســال های آینده نمایان می شود، دسترسی آسان و در 
اختیار قرار گرفتن ســایت های مســتهجن در اختیار 
استفاده کنندگان بویژه نسل جوان است. این موضوع 
مخصوصا برای  کودکان، نوجوانان و جوانان می تواند 

آسیب های خیلی سنگین به همراه داشته باشد.
این نماینده سابق مجلس تصریح کرد: شاید دسترسی 
به ســایت ها و اطلاعات مســتهجن در حالت عادی 
سخت باشد، اما به طور مثال افراد وقتی برای دسترسی 
به اینستاگرام، فیلترشکن باز می کنند دیگر دسترسی به 
این سایت ها آسان می شود. ممکن است والدین هیچ گاه 
به سمت فیلترشکن ها نروند، اما برای استفاده از تلگرام، 
اینستاگرام و ... آن را روی گوشی های خود نصب کنند.

رشیدی کوچی گفت: مواردی که ذکر شد تبعات منفی 
آن دامنگیر جامعه و نسل جوان می شود، اما آقایان بدون 
نگاه به این موضوع بر ادامه فیلترینگ اصرار دارند و آن 

را به جامعه تحمیل می کنند.  
وی تاکیــد کــرد:  فیلترینگ  تبعات  منفی سیاســی،  
اجتماعی، فرهنگی و اقتصادی را برای جامعه به همراه 

دارد.
این نماینده مجلس با اشاره به وعده رئیس جمهور در 
ارتباط با رفع فیلتر شبکه های اجتماعی و کمرنگ شدن 
اهمیت این موضوع از ســوی دولت گفت: رسانه ها و 
افرادی مثل ما باید مطاله گر این موضوع باشیم و اجازه 

ندهیم که این موضوع به حاشیه برود.
قولی که فراموش شد؛ رفع فیلتر مطالبه ای فراتر از 

یک وعده انتخاباتی
رشیدی کوچی یادآور شد: موضوع رفع فیلتر وعده ای 
بوده که رئیس جمهور به مردم داده اســت. کسانی که 
به آقای پزشــکیان رای دادند می دانستند که مشکلات 
اقتصادی ما قرار نیســت که در عرض دو، سه، یا چهار 
ســال رفع شود، با همین وعده های رفع فیلتر و جمع 
آوری گشــت ارشاد به او رای دادند؛ بنابراین شایسته 
نیست که رئیس جمهور این وعده ها را فراموش کند و 

رسانه ها باید این موضوع را مرتب یاداوری کنند.
زمان زیادی برای حکمرانی در فضای مجازی 

نمانده است
وی اظهار کرد: پلکانی برداشــتن فیلتر شــبکه های 
اجتماعی، مصداق هم چوب خوردن و هم پیاز خودن 
است. فکر می کنند که مردم با این روش راضی می شوند، 
اما هم چوب را می خورند و هم پیاز را. من احســاس 
می کنم اگر رفع فیلتر صورت نگیرد، زمان زیادی برای 
حکمرانی حداقلی در فضای مجازی نداریم. امیدوارم 
تا قبل از فعال شدن استارلینک و ... اقدامات لازم در رفع 

فیلتر شبکه های اجتماعی صورت بگیرد.

از امنیت سایبری تا امنیت ملی؛ خطرات پنهان 
فیلترینگ  بی حساب

ســرویس سیاسی -      به نوشته آکسیوس، انتظار 
می رود مذاکره کننــدگان ایرانی و آمریکایی اواخر 
این هفته )تا روز یکشنبه( برای دور چهارم مذاکرات 
هسته ای با یکدیگر دیدار کنند. حال با این محاسبات، 
اظهارات اخیر ترامــپ احتمالا تأثیر مهمی بر دور 

بعدی مذاکرات خواهد داشت.
پایگاه خبــری- آمریکایی آکســیوس از احتمال 
برگــزاری دور چهارم مذاکرات هســته ای تا روز 

یکشنبه خبر داد.
 پایگاه خبری- آمریکایی آکسیوس با انتشار گزارشی 
به قلم »باراک راوید« از احتمال برگزاری دور چهارم 
مذاکرات هســته ای در اواخر هفتــه جاری )تا روز 

یکشنبه( خبر داد.
 در این گزارش که با عنوان »ترامپ تنها برچیده شدن 
کامل برنامه هسته ای ایران را می پذیرد«، آمده است: 
»رئیس جمهور ترامپ گفته است هدف مذاکرات با 
ایران دستیابی به برچیده شدن کامل برنامه هسته ای 
تهران است.« ترامپ گفت: »برچیده شدن کامل. بله؛ 

این چیزی است که من آن را می پذیرم.«
آکســیوس در ادامه نوشــت: اظهارات ترامپ در 
مصاحبه »دیدار با مطبوعات« که روز یکشنبه پخش 
شد، نخستین باری است که او از زمان آغاز مذاکرات 
هسته ای با ایران در ماه گذشته میلادی، چنین هدف 

جاه طلبانه ای را اعلام می کند.
 به نوشــته این پایگاه، سناتور های جمهوری خواه، 
رهبران مســیحیت انجیلی و دیگر حامیان ترامپ 
در روز های اخیر از وی خواســته اند تا موضع خود 
را در خصوص برنامه هســته ای ایران روشن کند. 

ترامپ البته گفته است آمادگی دارد تا به استدلال ها 
در خصوص داشتن یک برنامه هسته ای غیرنظامی از 
سوی ایران گوش دهد؛ چیزی که مارکو روبیو، وزیر 

خارجه آمریکا نیز گفته است از آن حمایت می کند.
 آکســیوس همچنین در ادامه گــزارش خود آورده 
اســت: صدا های جنگ طلبانه بیشــتری در دولت 
]ترامپ[وجــود دارد که از ســوی بنیامین نتانیاهو، 
نخست وزیر اسرائیل مورد پشتیبانی قرار می گیرد 
و می گوید که آمریکا بایستی خواهان برچیده شدن 
کامل برنامه هسته ای ایران شود و در صورتی که ایران 
از پذیرش آن سرباز زند، آن را با قدرت نظامی انجام 
دهد. این در حالی اســت که گروه های دیگر داخل 
دولت ]ترامپ[بر این باورند که ایران برچیده شدن 
کامل برنامه هســته ای اش را نمی پذیرد و پیشنهاد 

داده اند تا آمریکا با غنی ســازی مقداری از اورانیوم 
به منظور دســتیابی به یک توافق و پیشگیری از یک 
حمله هوایی نظامی که سبب برافروخته شدن جنگ 

با ایران می شود، موافقت کند.
 به نوشته آکسیوس، ایران بار ها آشکار ها گفته و در 
جلسات خصوصی در طول مذاکرات با آمریکا نیز 
این مسأله را شفاف سازی کرده که برچیده شدن کامل 

برنامه هسته ای اش را نخواهد پذیرفت.
 به نوشته آکسیوس، انتظار می رود مذاکره کنندگان 
ایرانی و آمریکایی اواخر این هفته )تا روز یکشنبه( 
برای دور چهارم مذاکرات هسته ای با یکدیگر دیدار 
کنند. حال با این محاســبات، اظهارات اخیر ترامپ 
احتمــالا تأثیر مهمی بر دور بعدی مذاکرات خواهد 

داشت.

دور چهارم مذاکرات هسته ای احتمالا تا آخر هفته برگزار شود
پایگاه خبری- آمریکایی آکسیوس:

رشیدی  کوچی نماینده ادوار مجلس مطرح کرد:


